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nadmetanje dece i mladih u okviru
ranjivih grupa“ Strana VIII

Po`arevac - Da nije sve tako crno u dr-
`avnom apotekarstvu, primer je Apo-
tekarska ustanova Po`arevac koja
uspe{no posluje u ovim turbulentnim
vremenima, i pored istih okolnosti i
te{ko}a spada u red uspe{nih, ako ne i
najuspe{nija u Srbiji. Ova zna~ajna
zdravstvena ustanova za ~itav Brani-
~evski okrug svoju uspe{nost dokaza-
la je tako {to je pro{le nedelje otvorila
svoju 32. apoteku u regionu koji po-
kriva, ina~e osmu u Po`arevcu. 

Upravo otvaranje ove savremeno
opremljene apoteke preko puta Op{te
bolnice, koja ima stotinak kvadrata,
bio je razlog da je poseti gradona~elnik

Po`arevca Bane Spasovi} sa svojim sa-
radnicama, po{to je grad Po`arevac je-
dan od osniva~a ove ustanove. Direk-
tor AU „Po`arevac“ Neboj{a Jorgova-
novi} nakon obilaska novootvorene
apoteke objasnio je kako ustanova na
~ijem je ~elu u ovim te{kim vremeni-
ma uspe{no posluje.

-  Ne tro{imo nezara|eno i redov-
no servisiramo na{e obaveze prema
dobavlja~ima i ostalim potra`iocima.
Naravno, zasluga je i menad`menta
apoteke, kao i svih zaposlenih koji se
profesionalno i doma}inski odnose
prema radu. Na devetomese~nom iz-
ve{taju osniva~u smo dostavili sve po-

datke, gde je u ovom periodi iskazana
~ista dobit od 41 milion dinara, a u
ovom trenutku imamo oko 450 milio-
na dinara na ra~unu, 200 miliona di-
nara u zalihama lekova koje su pla}e-
ne, kao i, kad se oduzmu na{a dugova-
nja, i oko 50 miliona dinara koje nam
na osnovu izdatih lekova na recept du-
guje Zdravstveni fond, tako da su tre-
nutno na{a obrtna sredstva 700 mili-
ona dinara, objasnio je direktor Jorgo-
vanovi} i najavio do kraja godine otva-
ranje jo{ jedne apoteke u Srednjevu,
~iju izgradnju finansiraju zajedno sa
Op{tinom Veliko Gradi{te. M. V. 

Strana III

Apotekarska ustanova Po`arevac jedna od najboljih u Srbiji

Doma}insko poslovanje i
timski rad garant uspeha
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Na sednici Skup{tine grada Po`arevca uga{ena Direkcija za izgradnju 

Tre}i rebalans bud`eta
Po`arevac - Na sednici Skup{tine gra-
da Po`arevca, kojoj je predsedavao
Bojan Ili}, izglasana je ta~ka dnevnog
reda kojom je uga{ena Direkcija za iz-
gradnju grada Po`arevca. Ovom odlu-
kom Skup{tine, Direkcija }e prestati
da postoji 30. novembra. Od 1. decem-
bra svi zaposleni na neodre|eno vre-
me prelaze u Gradsku upravu, kao i
zaposleni na odre|eno vreme sa po-
sebnom za{titom od otkaza ugovora o
radu. 

Ova odluka je bila uslovljena Zako-
nom o javnim preduze}ima i to su ne-

ke lokalne samouprave obavile u pro-
{loj godini ili u toku ove a, kako je re-
kao gradona~elnik Po`arevca Bane
Spasovi}, iskustva iz drugih sredina su
pozitivna. 

On je napomenuo kako sva imovi-
na, prava, obaveze i poslovi Direkcije
od 1. decembra prelaze na Grad Po`a-
revac i da bi Gradska uprava trebalo
da preuzme i vanbilansnu aktivu di-
rekcije od 3,5 milijardi dinara. Nagla-
sio je da }e sva dokumentacija biti is-
pitana i izve{taj prosle|en dr`avnim
organima. Za te namene formiran je i

radni tim za kontrolu sprovo|enja po-
stupka statusne promene Javnog
preduze}a Direkcija za izgradnju. Tim
koji broji 12 ~lanova sa~injen od po-
mo}nika gradona~elnika, na~elnice
gradske uprave, na~elnika odeljenja
gradske uprave i ~lanova gradskog ve-
}a. Tako|e formiran je tim za kontro-
lu validnosti dokumentacije direkcije.

Ga{enje Direkcije je bio i povod za
tre}i rebalans bud`eta, odnosno Odlu-
ke o izmenama Odluke o bud`etu
Grada Po`arevca za 2016. godinu po-
{to se on jednim delom odnosi na ras-
pore|ivanje 600 miliona dinara koji
ostaju od Direkcije. Ova ta~ka je tako-
|e izglasana a diskusija je i za nju kao
i za prethodnu protekla u konstruktiv-
nom tonu uz obostrano uva`avanje i
razumevanje ~lanova vladaju}e ve}ine
i opozicije.

Od ostalih va`nih ta~aka zasedanja
izdvajamo predlog Izve{taja o izvr{e-
nju Odluke o Bud`etu Grada Po`arev-
ca za period januar - septembar 2016.
godine kao i predlog Odluke o usvaja-
nju Evropske povelje o rodnoj ravno-
pravnosti na lokalnom nivou.

Z. V.

Sastanak ~lanova nema~ke NVO „Help Srbija“, 
slu`benika {vedske ambasade i predstavnika grada Po`arevca 

Samozapo{ljavanje
marginalizovanih
Po`arevac - Povodom jednog od pro-
jekata za pomo} socijalno ugro`enim
licima, u Gradskom zdanju Po`arevca
odr`an je sastanak ~lanova nema~ke
nevladine organizacije „Help Srbija“,
slu`benika {vedske Ambasade [ved-
ske u Srbiji i predstavnika grada Po`a-
revca u okviru projekta samozapo{lja-
vanje marginalizovanih grupa. 

Tema razgovora je dosada{nja sa-

radnja na projektu, nastavak zajedni~-
kih aktivnosti i novi projekti za koje je
zainteresovan i Grad Po`arevac pa se
o~ekuju i odgovaraju}e aplikacije.

Sastanku su ispred grada prisustvo-
vali Dejan Krsti}, ~lan Gradskog ve}a
zadu`en za nevladine organizacije,
kulturu i informisanje, i Aleksandra

\or|evi}, {ef odseka za LJR a ispred
gostiju Ola Anderson, rukovodilac
programa za razvoj Ambasade [ved-
ske u Srbiji i Klaus Mock, regionalni
koordinator organizacije Help Crnu
Goru i Srbiju njihovim sa saradnicima.

Zahvaljuju}i Helpu i {vedskoj agen-
ciji za me|unarodni razvoj SIDA, u
Po`arevcu je ove i pro{le godine po-
mo} dobilo 56 nezaposlenih. Njima je

dostavljena oprema u vrednosti od
1.500, 2.400 i 3.600 evra, kako bi mogli
da pokrenu sopstveni posao, u sklopu
projekta „Smanjenje siroma{tva i una-
pre|enje mogu}nosti zapo{ljavanja
marginalizovanih i ugro`enih grupa
stanovni{tva sa fokusom na Romkinje
u Srbiji“. Z. V. - M. V.

Kostolac - Na podru~ju grada Kostol-
ca zavr{ena je druga faza postavljanja i
ugradnje novih klupa i korpi za otpat-
ke. Nove metalne klupe postavljene su
na vi{e lokacija u gradu i to na Trgu
bratstva i jedinstva, zatim u ulicama:
Nikole Tesle, Saveza boraca, Rudar-
skoj, Stevana Nemanje kao i ispred
stambenih zgrada u Jadranskoj ulici.

Uz klupe su postavljene i nove me-
talne korpe za otpatke. Ukupno je po-
stavljeno 38 klupa, za koje je Gradska
op{tina Kostolac izdvojila sredstva u iz-
nosu od 976.341 dinara, dok je za 12
korpi izdvojeno 198.151 dinara. Izvo|a~
radova je preduze}e „RAN\ELOVI]-

GRADNjA“ d.o.o. iz Novog Be~eja.
Podse}anja radi, tokom letnjeg perioda
realizovana je prva faza postavljanja no-
vih klupa i korpi u gradu. Tada je Grad-
ska op{tina Kostolac za nabavku i po-
stavljanje 22 klupe izdvojila sredstva u
iznosu od 599.500 dinara, dok je
378.500 dinara izdvojeno za kupovinu
25 novih korpi za otpatke. Tokom prve
faze izvo|a~ radova bila je firma „Metal
Steel Morava“ iz Kostolca. - Planiramo
da u 2017. godini nastavimo istim in-
tenzitetom da obnavljamo gradski ur-
bani mobilijar, poru~uje predsednik
Gradske op{tine Kostolac Ivan Savi}.

Z. V.

Pomo} za 15 sportskih klubova
Kostolac - Gradska op{tina Kostolac donela je odluku o raspodeli bu-
d`etskih sredstava za finansiranje programa u oblasti sporta. Sredstva
su dodeljena za 15 podnosilaca prijava, me|u kojima su fudbalski klu-
bovi, odbojka{ki klub, stonoteniski, kugla{ki, {ahovski, kajaka{ki i nau-
ti~ki. Iznosi koji su im odobreni kre}u se od 65.200 do 535.645 dinara.

Obnovljen urbani mobilijar

Po`arevac - Gradski odbor SPO Po`a-
revac odr`ao je konferenciju za medi-
je koja je kao centralnu temu imala
pokretanje Narodne inicijative za pro-
menu Ustava RS gde bi se ukinula re-
publika i uvela monarhija kao dr`av-
no ure|enje. Konferencija je obuhva-

tila i temu vodosnabdevanja u Po`a-
revcu kao i otvaranje tajnih dosijea i
reforma slu`bi bezbednosti. 

Konferenciji za medije prisustvova-
li su Sa{a Mitrovi}, predsednik GO
SPO Po`arevac i ~lan IO SPO, Zvonko
Paunovi}, predsednik OO SPO Po`are-
vac, kao i ~lanovi po`areva~kog grad-
skog odbora ove stranke u Po`arevcu,
Toplica Milo{evi} i Goran @ivkovi}.

Svi oni pozvali su gra|ane da u {to
ve}em broju daju svoj potpis inicijati-
vi kojoj se priklju~io i SPO, a re~ je u

promeni Ustava Republike Srbije u
Ustav Kraljevine Srbije. 

Mitrovi} je na konferenciji nabro-
jao uspehe Srbije iz perioda kada je na
svom ~elu imala monarha, od Nema-
nji}a do Kara|or|evi}a.

- Otkada je Srbija postala republika,

od nje nastaju neke nove dr`ave, od Srba
neki novi narodi, a od srpskog jezika ne-
ki novi jezici. Vra}anjem monarhije Sr-
bija bi se vratila sebi, i garant da se na{a

dr`ava ne}e vratiti komunizmu, partij-
skoj dr`avi, diktaturi, montiranim su|e-
njima, ratovima, sankcijama, blokada-
ma, istakao je Sa{a Mitrovi} i naveo da se
potpisivanje podr{ke organizuje od 21.
do 27. novembra u prostorijama stranke
ali i na punktovima u gradu. Potpisiva-
nje podr{ke se u istom periodu organizu-
je na nivou ~itave Srbije, a predsednik
Inicijativnog odbora je ~lan Krunskog sa-
veta Predrag Markovi}, istori~ar.

Do kraja konferencije bilo je re~i o
neophodnosti reformi slu`bi bezbed-
nosti koje, po re~ima ljudi iz Srpskog
pokreta obnove, jo{ uvek rade po usta-
novljenim principima iz 1944. godine
koje je tada postavio KGB. Neophod-
nost tog poteza je, re~eno je na konfe-
renciji, i pronalazak naoru`anja u bli-
zini porodi~ne ku}e premijera Vu~i}a.

Prisutni su jo{ i podsetili na inicija-
tivu da do|e do smene direktora JKP
Vodovod i Kanalizacija i apelovali na
gradske ~elnike da se stvore uslovi da
na ~elo po`areva~kog „Vodovoda“ do-
|e sposobno rukovodstvo koje }e
umeti da re{i nagomilane probleme iz
te oblasti. M. V.

Gradski odbor SPO Po`arevac uz inicijativu za promenu Ustava 

Tra`e povratak monarhije

Dugogodi{nji problem grada
- Hteli smo da se osvrnemo i na problem pija}e vode koji jeste dugogodi{nji problem grada Po`arev-
ca. Njegovo re{avanje je ne{to {to treba da bude najva`nije svakoj vlasti. Jo{ pro{le godine smo tra-
`ili da do|e do smena u samom vrhu JKP „Vodovod i kanalizacija“, me|utim nismo nai{li na odobre-
nje takve ideje od tada{nje gradske vlasti. Ovoga puta apelujemo na gradsku vlast da smene direk-
tora, i da se na njegovo mesto dovede neko stru~an, koji }e mo}i da prona|e re{enje za ovaj, mo`da
najve}i problem grada Po`arevca, izjavio je Predsednik odbora SPO Po`arevac Sa{a Mitrovi}. 

Sa konferencije za novinare GO SPO

Nove klupe i kante za sme}e

Sastanak u Gradskom zdanju

Sa sednice Skup{tine
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Apotekarska ustanova Po`arevac jedna od najboljih u Srbiji

Doma}insko poslovanje 
i timski rad garant uspeha
Po`arevac - Danas se dr`avno
apotekarstvo u Srbiji nalazi na
najni`oj grani u svojoj istoriji i
jedva pre`ivljava aktuelnu situ-
aciju. Mnoge Apotekarske
ustanove posluju na ivici renta-
biliteta ili sa pozitivnom nulom
i manjim gubicima. Ima i onih
kojima su du`e vreme blokira-
ni ra~unu zbog ogromnih du-
govanja. 

Najve}e gubitke imaju AU
„Pan~evo“, oko 500 miliona di-
nara. Isti gubitak iskazale su

borske apoteke, dok apoteke [a-
bac imaju gubitak od 200 milio-
na dinara. Za ovakvo stanje u
njima odgovorni su njihovi me-
nad`menti, mada ima i objek-
tivnih razloga: neravnopravan
odnos dr`avnih apoteka u od-
nosu sa privatnim koje se ogle-
da u limitiranoj mar`i, obavezi
javnih nabavka lekova, obave-
zno otvaranje nerentabilnih

apoteka u pojedinim mestima
zarad za{tite zdravlja stanovni-
{tva.. Menad`menti tih apote-
ka-gubita{a re{enje svojih pro-
blema i pokrivanja minusa tra-
`ili su od osniva~a, lokalnih sa-
mouprava i Vlade republike Sr-
bije. 

Da nije sve tako crno u dr-
`avnom apotekarstvu, primer
je Apotekarska ustanova Po`a-
revac koja uspe{no posluje u
ovim turbulentnim vremeni-
ma, i pored istih okolnosti i te-

{ko}a spada u red uspe{nih,
ako ne i najuspe{nija u Srbiji.
Ova zna~ajna zdravstvena
ustanova za ~itav brani~evski
okrug svoju uspe{nost dokaza-
la je tako {to je pro{le nedelje
otvorila svoju 32. apoteku u re-
gionu koji pokriva, ina~e osmu
u Po`arevcu. 

Upravo otvaranje ove savre-
meno opremljene apoteke pre-

ko puta Op{te bolnice, koja ima
stotinak kvadrata, bio je razlog
da je poseti gradona~elnik Po-
`arevca Bane Spasovi} sa svo-
jim saradnicama, po{to je grad
Po`arevac jedan od osniva~a
ove ustanove.

Direktor AU „Po`arevac“
Neboj{a Jorgovanovi} nakon
obilaska novootvorene apoteke
objasnio je kako ustanova na
~ijem je ~elu u ovim te{kim
vremenima uspe{no posluje I
otvara nove objekte.

- Nije nikakva tajna u tome
{to uspe{no poslujemo. Jedno-
stavno, ne tro{imo nezara|eno
i redovno servisiramo na{e
obaveze prema dobavlja~ima i
ostalim potra`iocima. Narav-
no, zasluga je i menad`menta
apoteke, kao i svih zaposlenih
koji se profesionalno i doma-
}inski odnose prema radu. O
sveukupnom stanju na{e usta-
nove redovno izve{tavamo na-
{eg osniva~a, tj. Grad Po`are-
vac, {to doprinosi na{em uspe-
{nijem radu. Na devetomese~-
nom izve{taju osniva~u smo

dostavili sve podatke, gde je u
ovom periodi iskazana ~ista
dobit od 41 milion dinara, a u
ovom trenutku imamo oko 450
miliona dinara na ra~unu, 200
miliona dinara u zalihama le-
kova koje su pla}ene, kao i, kad
se oduzmu na{a dugovanja, i
oko 50 miliona dinara koje
nam na osnovu izdatih lekova
na recept duguje Zdravstveni
fond, tako da su trenutno na{a

obrtna sredstva 700 miliona di-
nara, objasnio je direktor Jor-
govanovi} i najavio do kraja
godine otvaranje jo{ jedne apo-
teke u Srednjevu, ~iju izgradnju
finansiraju zajedno sa Op{ti-
nom Veliko Gradi{te.

Gradona~elnik Po`arevca,
Bane Spasovi} ne skrivaju}i za-
dovoljstvo zbog novootvorenog
objekta, ~estitao je direktoru i
svim zaposlenim na uspe{nom
poslovanju, poru~iv{i da ga po-
sebno raduje stanje na ra~unu.

- Upravo pu{tanje u rad ove
savremeno opremljene apoteke
jest potvrda mojih re~i da se
predanim radom i doma}in-
skim odnosom u ovim te{kim
vremenima mo`e uspe{no po-
slovati i {irite mre`a apoteka.
Zbog toga, direktoru AU „Po`a-
revac“, njegovim saradnicima i

svim radnicima ~estitam pu{ta-
nje u rad ovog lepog objekta, sa
`eljom da i ubudu}e dolazim na
ovakve skupove i da jo{ dugo,
dugo uspe{no poslujete i da na
taj na~in reprezentujete na{
grad, poru~io je gradona~elnik.

Predsednica Upravnog od-
bora po`areva~kih apoteka, Ja-
sna Zlokovi} istakla je da je ve-
oma po~astvovana {to se nala-
zi na ~elu odbora ovako uspe-
{ne ustanove.

- Meni je ~ast {to sam pred-
sednica UO uspe{nog preduze-
}a, ali, to nije samo moja zaslu-
ga ve} i direktora Jorgovanovi-
}a, njegovog menad`menta,
ostalih ~lanova odbora i svih
zaposlenih. Timski rad je ga-
rant uspe{nog poslovanja - na-
glasila je ona.

M. Veljkovi}

AU „Po`arevac“
otvorila 32. apoteku
u Brani~evskom
okrugu, a osmu u
Po`arevcu
Trenutno na
ra~unu imaju 450
miliona dinara

Ranovac - U Ranovcu sve~ano
otvorena rekonstruisana
zdravstvena ambulanta Doma
zdravlja Petrovac na Mlavi koja
je te{ko o{te}ena u majskim
poplavama 2014. godine. Ra-
dove je u okviru akcije „Obno-
vimo Srbiju“ finansirala Kan-
celarija za upravljanje javnim
ulaganjima Vlade Republike
Srbije, iz sredstava Fonda soli-

darnosti Evropske unije name-
njenih za otklanjanje posledica
elementarnih nepogoda.

Izvedeni radovi na investici-
onom odr`avanju, zapravo re-
konstrukciji, obuhvatili su kom-
pletnu zamenu krovnog pokri-
va~a, oluka, spolja{nje stolarije
(prozora i vrata) i termoizolaci-
ju fasade. Ukupna vrednost ugo-
vorenih radova je bila oko dva

miliona dinara bez PDV-a. Veli-
ki doprinos u volonterskom ra-
du dali su me{tani sela Dragi{a
Lazarevi} i Radi{a Taflaga. ̂ inu
sve~anog pu{tanja u rad ambu-
lante prisustvovali su zamenik
predsednika op{tine Goran Ri-
sti}, pomo}nici predsednika op-
{tine Sa{a @ivojinovi} i Boris
Gvozdi} kao i direktorka Doma
zdravlja Dragana Anti}. Z. V.

U Ranovcu otvorena ambulanta zahvaljuju}i Fondu solidarnosti EU

Dva miliona dinara 
za rekonstrukciju

Po`arevac - Po`areva~ki Centar
za dnevni boravak dece i omla-
dine ometene u razvoju posti`e
rezultate koji su zapa`eni i u {i-
roj dru{tvenoj zajednici, ali je
pro{irenje prostora ove speci-

fi~ne ustanove neophodno ve}
godinama. 

Ina~e, servisi podr{ke poro-
dici i anga`ovanje {ireg okru`e-
nja u procesu inkluzije predu-
slovi su za kvalitetan ̀ ivot dete-
ta sa te{ko}ama i njegovo uklju-
~ivanje u {iru zajednicu. U vezi
sa tim, od izuzetne su va`nosti

udru`enja roditelja, usluge
dnevnih boravaka, predah za
roditelje, stanovanje uz podr{ku
i druge aktivnosti. Centar za
dnevni boravak dece i omladine
ometene u razvoju u Po`arevcu

postoji od 2003. godine. Ve} ne-
koliko godina postoji potreba za
pro{irenjem centra, a kapaciteti
boravka trenutno su takvi da se
usluga pru`a samo onim poro-
dicama kojima je usluga neop-
hodna. Rukovodilac centra Ja-
smina Turudi} ka`e da Centar
za socijalni rad u Po`arevcu ne

`eli da se ograni~i samo na pru-
`anje usluge koja je trenutno
dostupna, te isti~e neophodnost
da se usluga obezbedi i osobama
sa smetnjama u razvoju koje su
navr{ile 30 godinu `ivota. Ona
isti~e da }e ukoliko se ovo pita-
nje ne re{i nastati problem kod
upisa novih korisnika.

Problem sa pro{irenjem
usluge nastao je izme|u ostalog
i zbog vlasni{tva u objektu u ko-
jem bi trebalo da se adaptira i
pripoji postoje}em dnevnom
boravku, navodi Turudi}. Pro-
stor od oko 150 kvadrata koji se
nalazi uz centar za dnevni bora-
vak dece ometene u razvoju za-
dovoljio bi potrebe. Na obele`a-
vanju desetogodi{njice rada
Centra za dnevni boravak dece
ometene u razvoju predstavni-
ci lokalne samouprave su naja-
vili da }e potra`iti pomo} od
nadle`nog ministarstva kako bi
se pro{irili sme{tajni kapaciteti.
Od tada je pro{lo tri godine, ali
se saglasnost za pro{irenje Cen-
tra jo{ ~eka. Z. V.

Neophodno pro{irenje Centra za decu ometenu u razvoju

^eka se saglasnost 
za novih 150 kvadrata

Edukacija za uspe{no poslovanje
Povodom zahteva apoteka-gubita{a da im osniva~ ili Vlada pokriju gubitke nedav-
no se javnosti sa skup{tinske govornice obratio potpredsednik Narodne Skup{ti-
ne, Veroljub Arsi} rekav{i da su im zahtevi neopravdani. Tom prilikom poru~io im
je da u Srbiji ima i apoteka, koje pored istih okolnosti i te{ko}a, uspe{no posluju i
da je jedna od njih Apotekarska ustanova Po`arevac. Arsi} je tada menad`mentu
tim apotekama-gubita{ima poru~io da do|u u Po`arevac da se sretnu sa direkto-
rom, gde }e im on sa svojim menad`mentom rado objasniti i nau~iti ih kako se
uspe{no posluju u sada{njim okolnostima.

Centar za decu ometenu u razvoju

U poseti novoj ambulanti
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brani~evo

„Akcija za zdravlje“ u vrti}ima na teritoriji Po`arevca

Pregledi zaposlenih

„Veritas“ u akciji boljeg razumevanja dece sa invaliditetom i vr{njaka

„I ja `elim da u~estvujem“
Po`arevac - Povodom aktivnosti
organizacije „Veritas“ na {to bo-
ljem razumevanju dece sa invali-
ditetom i njihovih vr{njaka, u
prostorijama Osnovne {kole
„Kralj Aleksandar I“ odr`an je
okrugli sto pod nazivom „I ja ̀ e-
lim da u~estvujem“. Ovaj proje-
kat realizuje Udru`enje „Veritas“
u partnerstvu sa ovom obrazov-
nom ustanovom, a pod pokrovi-
teljstvom Ministarstva za rad, za-
po{ljavanje, bora~ka i socijalna
pitanja Republike Srbije.

- Na ovom okruglom stolom
predstavljeni su rezultati projek-
ta pod nazivom „I ja `elim da
u~estvujem“. Osim toga, zajedno
sa zaposlenima u {koli razmenje-
na su iskustva i njihova razmi-
{ljanja na temu kako da deca i
mladi sa smetnjama u razvoju

mogu najkvalitetnije da u~estvu-
ju u programima koji su sa {kol-

skom tematikom, bilo da su
neke slobodne aktivnosti
oko fizi~kog vaspitanja ili u
nekim drugim aktivnosti-
ma, izjavila je Jasmina Turu-
di}, predsednica Udru`enja
„Veritas“.

Kako Turudi} ka`e,
Udru`enje Veritas je pro{le
godine realizovalo projekat
sa u~enicima Po`areva~ke
gimnazije. Nakon dobrih re-
zultata, `eleli su da nastave
dalje sa radom, ali ovog puta
sa mla|om {kolskom popu-
lacijom, odnosno sa u~enici-
ma sedmog i osmog razreda
O[ „Kralj Aleksandar I“. 

- [kola ima veoma dobar
prostor koji je pristupa~an
na{oj deci, tako da su sport-
ska dru`enja uvek zanimlji-
va jer su oni slobodniji u
prostoru i kretanju. Insisti-
ramo na kontaktu „jedan na
jedan“, {to zna~i da u~enik
zaista do`ivi dete sa smet-
njama u razvoju na na~in

kakav on i jeste, da mo`e da ga
razume i shvati kako on to ose}a
i iskazuje. @elja i namera je da
podignemo nivo razumevanja
dece bez invaliditeta za njihove
vr{njake koji ih imaju, istakla je
Turudi}.

Kako smo ve} izve{tavali,
Udru`enje Veritas u partnerstvu
sa O[ „Kralj Aleksandar I“ reali-
zuje projekat pod nazivom „I ja

`elim da u~estvujem“ sa ciljem
uklju~ivanja osoba sa invalidite-
tom (OSI) u ̀ ivot lokalne zajedni-
ce putem realizacije sportsko-re-
kreativnih aktivnosti. Projekat se
bavi i razvija program koji je na-
menjen na prvom mestu OSI i

u~enicima {kole. Kreiranje pro-
grama rada uskla|uje se sa indivi-
dualnim sposobnostima, mogu}-
nostima i `eljama korisnika pro-
jekta, ali i sa godi{njim planom i
programom sportskih de{avanja.

Sprovo|enjem kontinuiranih
inkluzivnih programa koji su
primereni OSI u grupi sa neinva-
lidnim osobama stvaraju se uslo-
vi za pozitivno iskustvo i podiza-

nje kapaciteta kod obe grupe.
Sport i rekreacija, pored uticaja
na telesni razvoj, unapre|uje za-
jedni{tvo, hrabri, odu{evljava i
poma`e u ose}anju samouvere-
nosti u li~ne sposobnosti.

Z. V.

Po`arevac - Povodom Dana bez-
bednosti dece u saobra}aju, kon-
statovano je da se svaka tre}a be-
ba u Po`arevcu i okolini ne vozi
u autu na bezbedan na~in.

Zbog toga je Grad Po`arevac
odlu~io da bude obezbe|eno 90
besplatnih auto sedi{ta za bebe ko-
je su ro|ene od 1. oktobra ove go-
dine. Sedi{ta za bebe dodeljiva}e se
porodiljama koje na dan ro|enja
deteta imaju prebivali{te na terito-
riji Po`arevca i to jednom mese~-
no u prostorijama gradske uprave.

Ina~e, Agencija za bezbednost
saobra}aja Srbije sprovela je istra-
`ivanje u 2015. godini kojim su
utvr|ene vrednosti indikatora
bezbednosti saobra}aja. Ovim is-
tra`ivanjem je odre|ena i vred-
nost indikatora upotrebe za{titnih
sistema za decu do 3 godine. U
Po`arevcu ova vrednost je niska i
iznosi 60 odsto, {to zna~i da se jed-
no od tri deteta ne prevozi pravil-
no, odnosno na bezbedan na~in.
Situacija u Po`arevcu je jo{ i dobra
u odnosu na druge gradove u Sr-
biji. Podru~je policijske uprave Su-

botica jedino je bolje od Po`arev-
ca sa 75 odsto, dok je, na primer, u
Kru{evcu indikator 9,7 odsto, a u
Prokuplju svega 8,3 odsto. To zna-
~i da se u tim gradovima 9 od 10
dece ne prevozi bezbedno. Na
podru~ju Policijske uprave Sme-
derevo, indikator je 37,5 odsto. Cilj
je da se do 2020. godine dostigne
procenat od 96 odsto dece koja se
prevoze na bezbedan na~in.

Novac za nabavku auto sedi{ta
za decu do tri godine je obezbe-
|en u okviru programa kori{}e-
nja sredstava za finansiranje una-
pre|enja bezbednosti saobra}aja.
Nakon sprovedene procedure
prikupljana ponuda za nabavku
dobara male vrednosti, zaklju~en
je ugovor za sa firmom „Ke-
prom“ iz Zemuna za isporuku se-
di{ta. Prema Zakonu o bezbed-
nosti saobra}aja na putevima, de-
te do tri godine starosti mo`e da
se vozi samo u bezbednosnom
sedi{tu, koje je sme{teno nazad ili
na prednjem, suvoza~evom sedi-
{tu, okrenuto suprotno smeru
kretanja vozila. Z. V.

Povodom Dana bezbednosti dece u saobra}aju Grad Po`arevac obezbedio vrednu donaciju

Za bebe kupili 90 auto-sedi{ta

Po`arevac - Jedna od obrazovnih
ustanova sa najbogatijom tradi-
cijom u Srbiji, Osnovna {kola
„Dositej Obradovi}“ iz Po`arev-
ca, proslavila je svoj 283. ro|en-
dan Sve~anom akademijom i
drugim prigodnim aktivnostima. 

Akademiji su prisustvovali
predsednik Skup{tine grada Bo-
jan Ili}, ~lanovi Gradskog ve}a,
na~elnik [kolske uprave Veli{a
Joksimovi}, predstavnici javnih

preduze}a, Crkve, Policije, Voj-
ske Srbije, [kolskog odbora, Sa-
veta roditelja, izve{tava regional-
ni medij Re~ naroda. U ime lo-
kalne samouprave, prisutnima se
obratio predsednik lokalnog par-

lamenta Bojan Ili}, koji je ovom
prilikom istakao zna~aj profesije
u~itelja i nastavnika za razvoj
dru{tva.

- Prosvetni radnik u okviru
svog rada, mora prilagoditi svoje
stru~no znanje mogu}nostima
|aka i uputiti ih u su{tinu pred-
meta, koji predaje pomo}u sa-
vremenih psiholo{ko - pedago-
{kih znanja. Svi prosvetni radni-
ci, osim zadatka da prenose svo-
ja znanja, imaju zadatak i da pra-
te razvoj u~enika, da vrednuju
njihovo u~estvovanje u nastavi,
da sara|uju sa drugim kolegama
i roditeljima |aka, da organizuju
vannastavne aktivnosti, semina-
re, ekskurzije, izlete, posete insti-
tucijama, takmi~enja... Pre svega,
u~itelji i nastavnici trebalo bi da
poseduju spremnost za rad sa
{kolskom populacijom, `elju da
prenose sopstvena znanja iz

oblasti koje predaju. Pored toga,
potrebna im je velika emotivna
uravnote`enost i sposobnost da
sagledaju probleme sa gledi{ta
|aka za{ta im je tako|e neop-
hodna neizmerna snaga, rekao je

Ili} uz poruku u~enicima da zbog
svega toga po{tuju i vole svoje
u~itelje i nastavnike. Dobrodo{li-
cu gostima po`eleo je i direktor
{kole Vojin Milankovi}.

- U svom dugogodi{njem pe-
riodu rada, od daleke 1733. godi-

ne, pa sve do danas, ova {kola je
bila i ostala izvor i rasadnik tale-
nata, znanja i stvaranja. Ro|ena
je odmah po osnivanju {kole u
Beogradu. Njeno plemenito dela-
nje dugo vi{e od dva i po veka,
ugra|ivalo se u sveop{ti razvoj,
stalni napredak i istorijski izlazak
srpskog naroda iz vi{evekovne
tame, ropstva i nepismenosti.
Ona je utemeljila, istrasirala put
u novi ̀ ivot, lep{i i sre}niji, ispu-
njen znanjem i ume}em, `elja-
ma, nadama 283. generacije naj-
mla|ih Po`arevljana. Saznanje i
~injenica da ve} toliko godina po-
stoji i radi jedna tako zna~ajna

obrazovno - vaspitna ustanova u
na{em kraju, ispunjava pono-
som ne samo na{e |ake i radnike
ove {kole, ve} i roditelje u~enika,
gra|ane Po`arevca i ~itave na{e
okoline, rekao je Milankovi}.

Podse}amo da je ove godine,
posle dugo vremena, {kola pono-
vo upisala pet odeljenja prvog raz-
reda. Jo{ jedan ro|endan u nizu,
bio je prilika za zbrajanje ostvare-
nih rezultata u ovoj godini:

- [est u~enika osvojilo je me-

|unarodne nagrade, petoro |aka
ostvarilo je plasmane na republi~-
kim takmi~enjima. Veliki hor
osvojio je drugo mesto na Repu-
bli~kom takmi~enju, dok su de-
voj~ice tre}eg razreda osvojile
drugo mesto na Malim olimpij-
skim igrama. Na okru`nim tak-
mi~enjima na{i u~enici imali su
deset ekipnih plasmana od prvog
do tre}eg mesta. [ezdeset i pet
u~enika ostvarilo je plasman od 1.
do 3. mesta na okru`nim pojedi-
na~nim takmi~enjima, a 49 na
op{tinskim takmi~enjima. Kada
se sve sabere, u~enici na{e {kole
su na svim takmi~enjima imali vi-
{e od 200 plasmana. Ovom prili-
kom iskazujem ogromnu zahval-
nost lokalnoj samoupravi, jer bez
njene pomo}i pomenuti rezultati
sigurno ne bi bili postignuti, na-

pomenuo je direktor i dodao da je
za rekonstrukciju mernog orma-
na Grad izdvojio dva miliona i
300 hiljada dinara. Tako|e, Grad
je izdvojio sredstva i za realizaciju
projekta sanacije kompletne vo-
dovodne i kanalizacione mre`e u
vrednosti od 120.000 dinara.

U okviru „Dositejevih dana“
nagrade su dodeljene u~enicima
koji su u pro{loj {kolskoj godini
ostvarili jedno od prva tri mesta
na op{tinskim, okru`nim i me-

|uop{tinskim takmi~enjima, kao
i onim u~enicima koji su osvojili
jedno od prva tri mesta na likov-
nom i literarnom konkursu po-
vodom Dana {kole. Tom prili-
kom, direktor O[ „Dositej Obra-
dovi}“ Vojin Milankovi} je ista-
kao da su rezultati odraz velikog
rada, truda, samoodricanja i
ogromnog znanja u~enika. 

- Ovi u~enici su pravi ambasa-
dori na{e {kole, jer ko god je u~e-
stvovao na nekom takmi~enju
zna kako je te{ko do}i do cilja,
odnosno do jednog od prva tri
mesta. Oni su na taj na~in i pro-
moteri za neke budu}e generaci-
je, kazao je Milankovi}.

Nakon dodele priznanja, u~e-
nici {kole slavljenika izveli su pri-
godan kulturno umetni~ki pro-
gram. Z. V. 

U toku su radovi na termoizolaciji fasade O[ „Kralj Aleksandar I“ 

Za radove izdvojeno 
16,5 miliona dinara
Po`arevac - U Osnovnoj {koli
„Kralj Aleksandar I“ realizuje se
projekat izrade termoizolacione
fasade na {koli koji je finansijski
podr`an od strane Ministarstva
prosvete, nauke i tehnolo{kog
razvoja i Evropske investicione
banke. 

- Radovi su po~eli u sredu 16.
novembra i zavr{etak se o~ekuje
za ~etiri meseca, ka`e direktor
{kole Goran Seger.

- [kola je za ove radove kon-
kurisala 15. oktobra 2011. godi-

ne u okviru projekta „Moderni-
zacije {kola“. Radovi su po~eli 16.
novembra, i po projektu njihov
zavr{etak se o~ekuje za ~etiri me-
seca. ̂ ekalo se skoro pet godina,
ali je bitno da se kona~no krenu-
lo u realizaciju. Vrednost kom-
pletne investicije je 16,5 miliona
dinara, a izvo|a~ radova je firma
„Modulor“ iz Beograda. Va`no je
ista}i, da }emo sada dobiti trajnu
izolaciju na {koli i ovo je jedna od
ve}ih investicija u {kolstvu na te-
ritoriji na{eg grada, rekao je di-

rektor Seger i zahvalio se timu
ljudi koji su radili na ovom pro-
jektu.

Po njegovim re~ima, privode
se kraju i na izradi gromobran-
ske instalacije i zameni merno
razvodnih ormana u {koli i za te
radove sredstva je opredelila lo-
kalna samouprava. Osim toga,
tokom letnjeg raspusta u {koli su
sre|ena pet hodnika - hol {kole i
devet u~ionica, sredstvima usta-
nova i uz pomo} donatora.

Z. V.

Osnovna {kola „Dositej Obradovi}“ iz Po`arevca proslavila svoj 283. ro|endan

Bogatstvo tradicije 
za savremeno doba

Zakon o spre~avanju diskriminacije
Zakon o spre~avanju diskriminacije osoba sa invaliditetom u ~lanu 37. govori u prilog to-
me da je, izme|u ostalog, potrebno obezbediti ravnopravno u~e{}e OSI u sportskom ̀ i-
votu u lokalnoj zajednici. Usled barijera koje postoje od onih koje su fizi~ke, materijalne
pa i komunikacijske prirode vrlo ~esto dolazi sa jedne strane do izolovanosti, usamlje-
nosti i veoma niske participacije OSI u dru{tvenom ̀ ivotu, i sa druge strane do stvaranja
predrasuda. U lokalnom istra`ivanju koje je Udru`enje sprovelo sa {kolskom populacijom
75% ispitanika nije imalo neposredni kontakt sa OSI, ali ohrabruje ~injenica da je isti pro-
cenat ove populacije spreman da u~estvuje u aktivnostima koje se organizuju sa OSI. 

Priznanja nastavnicima
Na sve~anoj akademiji dodeljena su priznanja nastavnicima {kole, bez kojih uspeh u~eni-
ka na brojnim takmi~enjima ne bi bio ostvaren. Nagra|eni su: profesorka istorije Jasmi-
na Vinulovi}, nastavnica fizi~kog vaspitanja Grozdana Pa{ajli}, profesor razredne nastave
Dejan Regeljac, profesorka biologije Sne`a Milisavljevi}, profesorka francuskog jezika Voj-
ka Milovanovi}, profesor tehni~ko-informati~kog obrazovanja Bojan Vidojevi}, profesor-
ka fizi~kog vaspitanja Nadica Lovre, profesori srpskog jezika Ivana Stojanovi}, Nenad Mi-
lo{evi} i Vladan Gojkovi}, profesorka muzi~ke kulture Tanja Marinkovi}, profesorka raz-
redne nastave Irena Josifljevi}, kao i profesorka engleskog jezika Zorica Miladinovi}.

Nagra|eni u~enici
Povodom Dana {kole nagra|eni su u~e-
nici - dobitnici priznanja na me|unarod-
nim i republi~kim takmi~enjima: Katari-
na Stanarevi}, Sofija Stefanovi}, Luka Lo-
vre, Ognjen Joksimovi}, Sofija Ustenko,
Mihajlo Radisavljevi}, Milica Angelovski,
Tamara Ra{kovi}, Marija @ivoti}, Milica
Tadi}, An|ela Simi}, Milo{ Vu~i}, Nikola
Radovanovi} i Milica Jovi}.

Zahvalnost preduze}ima
Za podr{ku u radu proteklih meseci, {kola je izrazila zahvalnost: PP „Elektrosistem RSM“
doo Beograd, Robnoj ku}i „Dendi}“, STR „Din“, PD „RIO“, SR „San Marko plus“, SR
„Print“, Turisti~ka agencija „Arriva Litas“„ Po`arevac, Turisti~ka agencija „Zora Turs“, SZR
„Gorionik“, Agencija „Trgovi}“ , SR „Popovi} i sinovi“ doo, Centar motornih vozila „Mar-
kop“ Beograd, SR „Filip“ doo, Ogranak „TE-KO Kostolac“, Kompanija „Dunav osigura-
nje“, SR „GSM&PC shop“ i PD „Market parket“.

Po`arevac - Zavod za javno zdra-
vlje u saradnji sa slu`bom poliva-
lentne patrona`e Doma zdravlja
Po`arevac organizuje „Akciju za
zdravlje“ u vrti}ima na teritoriji
grada Po`arevca. Zavod za javno
zdravlje je ustanova ~ija je priori-
tetna aktivnost rad na promociji
zdravlja i prevenciji bolesti, a ko-
ja se bazira na uklju~ivanju {to
ve}eg broja institucija na nivou
lokalne zajednice. Osim toga, na-
stoji da oja~a partnerske odnose

u cilju unapre|enja zdravlja na-
{ih sugra|ana.

- Akciju za zdravlje organi-
zujemo u sedam vrti}a Pred-
{kolske ustanove „Ljubica Vre-
balov“. U okviru te aktivnosti
radi}emo preventivne preglede
zaposlenima, koji podrazume-
vaju preglede krvnog pritiska,
nivoa {e}era i masno}e u krvi,
merenja visine i te`ine, kao i da-
vanje stru~nih saveta lekara. Cilj
je da prona|emo osobe koje po-

kazuju prve znake odstupanja
od normalnih vrednosti para-
metara, a potom }emo ta lica
uputili na dodatne preglede“,
kazala je za na{ medij dr Cvija
Stojanovi} specijalista socijalne
medicine u ZZJZ Po`arevac.

Kako ka`e, akcije preventiv-
nih pregleda bi}e organizovane
od 23. novembra u vrti}u „Ne-
ven“ i zavr{avaju se 13. decem-
bra u vrti}u „Du{ko Radovi}“.

Z. V.

@agubica - Rukovodstvo op{tine
@agubica i dalje za prioritet ima
razvoj sporta, kako bi se deci i
omladini pru`ila mogu}nost da
poka`u svoje ume}e u raznim
disciplinama. Vo|eni ~injeni-
com da oko tridesetak osnovaca
i srednjo{kolaca iz `agubi~ke
op{tine treniraju karate i da za
pomenuti sport vlada veliko in-
teresovanje, rukovodioci kluba u
dogovoru sa predsednikom op-
{tine Safetom Pavlovi}em, odlu-
~ili su da osnuju Op{tinski kara-
te klub „Panteri - 012“.

Nakon dvomese~ne pauze
napravljene zbog preregistraci-
je ve} postoje}eg kluba „Pante-
ri“, prvi zajedni~ki trening ka-
ratista ~lanova kluba iz Krepo-
ljina i @agubice, odr`an je u fi-
skulturnoj sali O[ „Jovan [er-
banovi}“ u Krepoljinu, kome su
pored roditelja dece prisustvo-
vali predsednik kluba Nenad
Tintulovi} i sekretar Lidija Tri-
funovi}. 

Tomislav Jeli} iz Resavice,
operativni trener karatea, maj-
stor karatea peti dan i interna-

cionalni karate sudija, trenira}e
devoj~ice i de~ake ~lanove klu-
ba „Panteri 012“. Novi trener
karatea, rekao je da }e mu biti
zadovoljstvo da pomogne da u
op{tini @agubica, ponovo za`i-
vi karate sport , a pogotovo to
{to }e ~lanove kluba nau~iti no-
vim ve{tinama, kako bi nastavi-
li da ostvaruju dobre rezultate.
Prvi trening sa novim trenerom
~lanovi kluba „Panteri 012“,
proveli su razmenjuju}i mi{lje-
nja o tehnikama koje prate ve-
{tinu karatea. M. V.

@agubica - Regionalna privredna
komora Po`arevac i ove godine
predstavi}e se na XI Sajmu „Etno
hrane i pi}a „u Beogradu kao su-
organizator zajedni~kog u~e{}a
proizvo|a~a hrane i pi}a sa pod-
ru~ja Brani~evskog i Podunav-
skog okruga, koja se proizvodi u
doma}oj radinosti i spravlja na
tradicionalni na~in.

Manifestacija se odr`ava od
23. do 26. novembra u hali tri Be-
ogradskog sajma, a u~e{}e }e
uzeti i op{tina @agubica koju }e
predstaviti osam suizlaga~a: mle-
kara „Homoljka“ iz Izvarice, P~e-
larska zadruga „Homolje“ med iz
@agubice, Podrum „Lazi}“, Po-
drum Stojanovi}, proizvodi do-
ma}e radinosti Milosave Grozdi}
iz @agubice i Srbice i Zorana Ni-

koli} iz Krepoljina, Turisti~ka or-
ganizacija op{tine @agubica i
Asocijacija za ruralni razvoj op-
{tine @agubica. Pokrovitelj Me-
|unarodnog Sajma „Etno hrane

i pi}a je Ministarstvo poljoprivre-
de i za{tite `ivotne sredine Srbi-
je, a organizator Regionalna pri-
vredne komora Srbije.

M. V.

@agubica na festivalu Etno hrane i pi}a

Osam izlaga~a u Beogradu

Osnovan karate klub „Panteri-012“

Jasmina Turudi}

Okrugli sto

Udobno u{u{kana i bezbedna beba u automobilu

Radovi na fasadi

Sa dodele priznanja u~enicima
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^itaju}i kolumnu „Kupovina iz druge i
tre}e ruke“, koja je objavljena u
pro{lom broju Brani~eva Danas,
naviru mi pitanja o prioritetima
posezanja za polovnom robom na{eg
prose~nog gra|anina. Tako mi pred
o~i izlaze sve brojnije radionice za
sitne popravke i prepravke
garderobe, a i obu}e, itd.

Znao sam odranije majstor Stanka,
tu negde na po~etku Takovske ulice,
koji je prepravljao garderobu,
ponavljao je, krpio, ali je bio sre}niji

kad {ije novo odelo, nove haljine,
nove blejzere... U me|uvremenu, eto
{najderaja u Kosovskoj, zatim u
Gradskom soka~etu, u ^ede Vasovi}a,
u Lole Ribara... 

Pogleda ~ovek odba~ene
pantalone, sklonjene negde u stranu,
za ne daj bo`e, nisu ni tako lo{e, samo
ako se lepo zakrpe, ako se na|e
istovetni materijal za zakrpu, a kroja~
pa`ljivo uradi svoj posao. ^esto je
samo potrebno da se popravi {av,
stesni odevni predmet, jer vremena
su za stezanje kai{a, a na{i
po`areva~ki {najderi imaju du{u pa
ne preteruju sa cenama; par stotina
dinara i re{en problem. Ne morate
dizati kredit radi kupovine novih
stvari, ne morate odlaziti u
prodavnice iznad ~ijih ulaza krupnim
slovima pi{e „Second hand“.

I tako, osmeh na lice, mali
problemi ekonomske krize ne smeju
vas oneraspolo`iti. Dr`ava je u

usponu, ima novca u dr`avnom
bud`etu, sve je u znaku napretka, bar
kad gledamo televiziju i ~itamo
poneke od najtira`nijih novina. Neka
je i tako, dr`ava ne mo`e svima biti
majka, mora neko da bude „na
~ekanju“. Ka`u da nam ni prethodnih
deset-petnaest godina nije bilo bolje,
odnosno, bilo nam je gore. Ali, bilo je
neke rezerve, neke u{te|evine,
nekako se komotnije `ivelo. Sada, kad
plate i penzije na rastu u skladu na
porastom tro{kova ̀ ivota, kad se se
izbegava odgovor na pitanje kada }e
biti vra}eno ono {to se sada
privremeno oduzima...

Uostalom, sve je izgleda relativno.
Televizija javlja da su neki ~inovnici
javnih preduze}a dobili uve}anje
plata, kad se sve sabere, ne da su
pretrpeli umanjenje nego su
profitirali. Ne mislim na one jadnike sa
socijalnim platama pa im se sada
uve}avaju za po par stotina dinara.
Ne, nego mislim na javna preduze}a
koja su se dosetila da uzmu ono {to
mogu, iako postoji zakonsko
ograni~enje o umanjenju plata i

penzija. Uostalom, sledi blago
pove}anje i ostalima, plus
penzionerima ~ast za Svetog Nikolu
od pet hiljada dinara, bi}e slavlja,
{aranska riba ide kao alva, tog jednog
dana u godini u Srbiji je najve}a
potro{nja ribe po glavi stanovnika u
pore|enju sa ostatkom sveta.

Dakle, stiglo je vreme krsnih
porodi~nih slava, odlo`imo brige,
zakrpe nisu vidljive iz aviona, pa, neka
je sa sre}om. A mala privreda - velika
{ansa je na delu kad je {najderaj u
pitanju, a bogami bi i obu}ari mogli
da postanu brojniji. Letnja obu}a je
nekako mogla da se trangelja i ako
|onovi nisu ~itavi, ali za zimu sve
mora biti u komadu, celo, da ~uva
nogu od vode i mraza. 

Ako govorimo o pove}anju
zapo{ljavanja odnosno o smanjenju
brojne armije nezaposlenih, eto
malog doprinosa kroz program
„Zakrpa na zakrpu“.

Bogdan @ivanovi}

[TA PRIVI\AM, 
A [TA VI\AM

Zakrpa na zakrpu

Dr`ava ne mo`e svima biti majka, mora
neko da bude „na ~ekanju“. Ka`u da nam
ni prethodnih deset-petnaest godina nije
bilo bolje. Ali, bilo je neke u{te|evine,
nekako se komotnije `ivelo...

Golubac - Na prostoru zvanom ,,Golo
brdo’’ kod naselja Kriva~a kao i na lo-
kacijama u op{tini Ku~evo bi}e posta-
vljeno 38 vetrogeneratora koji }e pro-
izvoditi 103 megavata struje. Naime,
privodi se kraju realizacija projekta ve-
troparka „Kriva~a“ u op{tini Golubac.
Re~ je o vetroelektrani koja bi u zavr-
{noj fazi imala ukupnu instalisanu
snagu od oko 103 megavata, a prve ve-
trenja~e trebalo bi da budu pu{tene u
rad krajem naredne godine. 

Projekat realizuje kompanija „Ivi-
com Energy“ @agubica koja je u vlasni-
{tvu austrijskog Ivicom Holding
GmbH. Kompleks }e se prostirati na te-
ritoriji op{tina Golubac, Ku~evo i Veli-

ko Gradi{te. Kako ka`u u preduze}u Ivi-
com Energy, pu{tanje u pogon vetroe-
lektrane Kriva~a o~ekuje se u novem-
bru 2017. Ova kompanija je zapo~ela
merenje potencijala vetra na lokacijama
u Golupcu i Ku~evu jo{ 2009. godine.
Rezultati su pokazali da se energetski
potencijal mo`e iskoristiti, pristupilo se
izradi idejnog re{enja vetroparka, a u ju-
nu 2015. pribavljena je i energetska do-
zvola resornog ministarstva. Plan de-
taljne regulacije podru~ja vetroparka
Kriva~a izradio je aran|elova~ki Arhi-
plan, a za izradu Studije o proceni utica-
ja na `ivotnu sredinu bila je zadu`ena
firma ECOLogica Urbo iz Kragujevca.
Radovi }e se izvoditi u dve faze.

Projektom je predvi|ena rekon-
strukcija oko 20 kilometara postoje}ih
puteva, i izgradnja oko 21 kilometara
novih. Elektri~na energija }e se ispo-
ru~ivati preko nove Trafostanice Kri-
va~a, koja }e biti povezana na trafosta-
nice Veliko Gradi{te i Neresnica, te }e
biti izgra|ena i dva 110 kilovoltna da-
lekovoda do njih. Vetrogeneratori }e
biti sme{teni na brdima u op{tini Go-
lubac i Ku~evo, Veliko Cerje, Golo br-
do, Malo Cerje, Veliki Kloko~ar, kao i
^uka, Tilva, Debelo brdo i Kriva~ka
tilva (ju`ni deo lokacije). Za izgradnju
}e biti anga`ovani lokalni izvo|a~i, a
na odr`avanju vetroparka lokalno sta-
novni{tvo. Lj. Nastasijevi}

Ku~evo - U op{tini Ku~evo jedan od
prioriteta lokalne vlasti je o`ivljavanje
industrije, a u prvom redu pokretanje
proizvodnje u postoje}im fabrikama
koje godinama ne rade. To su nekada-
{nji gigant Fabrike kre~a „Veljko Du-
go{evi}“ koja se nalazi u sastavu @ele-
zare Smederevo i [umsko-industrijski
kombinat „Slobodan Jovi}“. 

Povodom inicijative za pokretanje
proizvodnje u [IK „Slobodan Jovi}“,
odr`ana je javna rasprava u kojoj su
u~estvovali zainteresovani investitor,
vlasnik {vajcarske kompanije „Dacco-
met ag“ Edin Daci} sa saradnicima,
predstavnici Razvojne agencije Srbije,
JP „Srbija{ume“, [umskog gazdinstva
„Severni Ku~aj“i filijale NSZ Po`are-
vac, zatim odbornici SO Ku~evo, pred-
sednici MZ, direktori javnih preduze-
}a i ustanova, ~elni ljudi lokalne samo-
uprave i zainteresovani gra|ani. 

Doma}in i inicijator susreta bio je
predsednik op{tine Ku~evo Novica Ja-
no{evi}, koji je od u~esnika skupa za-

tra`io da u~ine sve {to je u njihovoj
mo}i da se ponovo pokrene proizvod-
nja. U ovom pogonu radilo bi oko 300
radnika, a posle jedne godine rada bi-
}e zaposleno jo{ stotinu. Pokretanje

proizvodnje u [IK-u planirano je u na-
rednih 12 do 18 meseci.

Edin Daci} je upoznao prisutne i sa
radom njegove firme koja posluje i u
RS. U Srbiji postoji fabrika „Standard
Furniture Serbia“ u ]upriji, i sve {to se
proizvede ima sigurno tr`i{te, jer rade
za najve}u svetsku fabriku name{taja,
{vedsku Ikeu. Komercijalni direktor
JP „Srbija{ume“ Tihomir Muri} je po-
tvrdio da nema nikakvih problema
oko budu}ih isporuka sirovina i da je
lokalna samouprava spremna da pru-
`i sve potrebne usluge. 

Lj. N. 

KULTURNO-SPORTSKI CENTAR KAO NOVA USTANOVA

Kostolac -  Gradska op{tina Kostolac donela je odluku da sportske objekte preda u nadle`nost
Centra za kulturu, zbog ~ega je osnovana nova ustanova - Kulturno-sportski centar. Dono{enje
ovakve odluke bilo je mogu}e zahvaljuju}i tome {to je EPS ustupio op{tini zemlji{te na kojem se
nalaze sportski objekti. Nova ustanova zvani~no }e po~eti sa radom u januaru naredne godine i
upravlja}e pla`om „Topoljar“, Domom omladine, sportskom halom i fudbalskim stadionom. M. V

Na pomolu obnavljanje drvne industrije u Ku~evu u pogonima [IK „Slobodan Jovi}“

[vajcarci otvaraju 400 radnih mesta

Ho}e li Golubac postati prepoznatljiv i po proizvodnji struje iz vetrogeneratora

Od naredne jeseni 100
megavata struje na vetar

Obnova javnih objekata
Vlada Srbije odobrila je obnovu ~etiri objekta javne namene u Ku~evu, koja }e se finansirati iz dr-
`avnog bud`eta. Re~ je o obnovi Doma zdravlja u Ku~evu, ambulante u Lje{nici, Ustanovi za odra-
sle i starije „Ku~evo“ i O[ „Ugrin Brankovi}“ u Ku~evu. Sredstva za obnovu odobrena su u okviru Pro-
grama obnove i unapre|enja objekata javne namene u javnoj svojini u oblasti obrazovanja, zdrav-
stva i socijalne za{tite. U cilju realizacije ovog programa, Vlada je oformila Radnu grupu koja pred-
la`e listu objekata za revitalizaciju. Ona je sa~inila listu sa 234 objekta javne namene: 106 u oblasti
obrazovanja, 71 u oblasti zdravstva i 57 u oblasti socijalne za{tite. M. V.

Vetropark u susednoj Rumuniji, preko puta Golupca

Iz nekada{njih pogona [IK „Slobodan Jovi}“

Pla`a „Topoljar“
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Po`areva~ka policija podnela krivi~nu prijavu protiv lekara iz Kostolca

Osumnji~en za obljubu

Po`arevac - Po`areva~ka policija  pod-
nela je krivi~nu prijavu protiv B. J. (57)
lekara iz Kostolca, zbog osnovane
sumnje da je izvr{io krivi~na dela ne-
dozvoljene polne radnje i obljuba zlo-
upotrebom polo`aja. Krivi~na prijava
protiv osumnji~enog podneta je
Osnovnom javnom tu`ila{tvu u Po`a-
revcu. Za ovo krivi~no delo zapre}ena
je kazna od jedne do 8 godina zatvora.

Lekar se tereti da je krivi~na dela
po~inio po~etkom novembra na In-
ternom odeljenju Op{te bolnice u
Po`arevcu, kada je van radnog vre-
mena pozvao pacijentkinju koja je le-
`ala na Odeljenju, bez prethodno za-
kazanog pregleda, u kabinet za dijag-
nostiku. 

Kako smo saznali, pacijentkinja M.
A. (25) iz sela Vrbnica, op{tina  Malog
Crni}a, optu`ila je lekara B. J. (57),
specijalistu gastroenterologije, da ju je
u svom kabinete pipkao po telu i lju-
bio. Zbog toga je policija od njih uzela
izjave, kao i od ~lanova bolni~kog oso-
blja i ostalih pacijenata. Ovaj incident

dogodio se u ponedeljak uve~e, na In-
ternom odeljenju op{te bolnice.

„Pacijentkinja je na ovom odelje-
nju le`ala jer joj je lekar B. J.. usposta-
vio dijagnozu ~ira na dvanaestopala~-

nom crevu, {to je potvrdila i ura|ena
kalderoskopija, a, ujedno, ura|ena je i
biopsija, za koju se ~ekaju rezultati. U
ponedeljak uve~e on je nju pozvao u
svoj kabinet radi pregleda i rekao joj

da se skine, {to je ona i uradila. Tada
je, po njenim tvrdnjama, po~eo da je
pipka po telu i poljubio je. Ona je od-
mah oti{la iz kabineta, rekav{i da mo-
ra da ide na ve~eru“, saznajemo iz iz-
bora bliskog istra`nim organima.

Kad se devojka vratila u sobu, bila je
ra{~upana i vidno nervozna, pa je stari-
ja ̀ ena, s kojom je bila u sobi, zaklju~i-
la da je saznala lo{e vesti o svom zdrav-
stvenom stanju i krenula da je te{i. Po-
{to joj je ova ispri~ala {ta se desilo, ̀ ena
je telefonom pozvala njene roditelje, a
oni policiju. „Ubrzo su u bolnicu do{li
policajci radi uzimanja izjava. Tu je bi-
la i porodica pacijentkinje, otac i brat,
koji su hteli da se obra~unaju sa leka-
rom, koji je stigao od ku}e radi davanja
izjave. Od napada su ga za{titili policaj-
ci, pa se kasnije situacija smirila“, re-
kao je na{ izvor. Kako su rekli neki pa-
cijenti sa internog odeljenja, cele ve~e-
ri i ujutru bila je gu`va po hodnicima,
jer su policija i inspektori uzimali izja-
ve od njih i od osoblja, pa je zato kasni-
la i jutarnja vizita. M. V.

Po`areva~ka policija uhapsila 
dvojicu zbog malverzacija

TE-KO o{te}en za oko
devet miliona dinara
Kostolac - Po`areva~ka policija uhapsila je Tomislava Jovanovi}a (51) iz
Beograda i Nenada Nestorovi}a (48) iz Po`arevca, zbog sumnje da su izvr{ili
krivi~no delo zloupotreba ovla{}enja u privredi. Po isteku 48 sati zadr`avan-
ja, oni su predati Vi{em javnom tu`ila{tvu u Po`arevcu. 

Tomislav Jovanovi} se sumnji~i da je od septembra 2013. do jula 2014.
godine, kao direktor firme „Elektrointereks“ iz Beograda, sa~inio neta~an
zapisnik i specifikacije o izvr{enom radu video nadzora i  video nadgleda
potro{nje goriva i tako TE-KO Kostolac o{tetio za oko 9 miliona dinara. [ef
obezbe|enja u TE-KO Kostolac, Nenad Nestorovi}, sumnji~i se da je, kao
~lan komisije za nadzor overio zapisnik i specifikaciji o utro{enom materijalu
i izvr{enim uslugama, iako su radovi lo{e ura|eni i sa nekvalitetnim mater-
ijalom. Na taj na~in o{tetio je TE-KO Kostolac za oko 9 miliona, koliko iznosi
protivpravna imovinska korist firme „Elektrointereks“. M. V.

Izgoreo pored kazana
za pe~enje rakije
Malo Crni}e - @ivislav Stevi}(72) iz Smoljinca, op{tina Malo Crni}e, izgubio je `ivot na, zaista,
bizaran na~in. On je u dvori{tu svoje porodi~ne ku}e pro{le nedelje pekao rakiju, Iz neutvr|enih
razloga pao je na lo`i{te kazana, gde ga je zahvatio plamen, pa je od zadobijenih opekotina
preminuo. Njegovo do pola ugljenisano telo u petak uve~e prona{ao je sin Nenad , koji oca ni-
je video  dva prethodna dana. O tome je obavestio policiju koja je oko 20 ~asova do{la na lice
mesta i napravila uvi|aj. Po{to je utvr|eno da nad pokojnim Svetislavom nije bilo nikakvog
nasilja, zaklju~ili su da se radi, o takozvanoj, zadesnoj smrti, pa nisu tra`ili da se vr{i obdukcija,
ve} su telo predali porodici radi sahrane. 
O uzrocima Svetislavove smrti mo`e da se samo naga|a, jer nije ra|ena obdukcija. O tome ima
nekoliko verzija koje kolaju Smoljincem. Jedna je da je nesretnom starcu dok je lo`io kazan po-
zlilo, pa je pao direktno na ̀ ar i nakon toga izgoreo. Ova verzija je najverovatnija, jer je Svetislav
bio sr~ani bolesnik i imao je dva infarkta. Ima i onih koji smatraju da je u ̀ ar pao jer mu je glave
do{ao prvenac, koji je ~ist metil alkohol, jer je onako pripit,  njega konzumirao, {to je dovelo do
trovanja  i gubitka svesti, sa tragi~nim zavr{etkom. M. V. @abari - U nedelju ujutru, u Aleksan-

drovcu kod @abara dogodila se te{ka
saobra}ajna nesre}a, u kojoj je jedna
osoba poginula, jedna zadobila te{ke
telesne povrede opasne po ̀ ivot, a dve
lak{e povrede. 

Nesre}a se dogodila u 5,55, kada su
~etiri mladi}a, svi iz Oreovice, krenuli
autom od Aleksandrovca ka Po`arev-
cu. U jednom trenutku, Milo{ Milivo-
jevi} (28), voze}i svoj „rover“, zbog pre-
brze vo`nje sleteo je s puta, udario u dr-

veni stub, pa u metalnu kapiju, a onda
u betonski stub pored puta. U udesu je
maloletni putnik u vozilu T. K. (17)
usled te`ine povreda preminuo na lice
mesta, dok je voza~ te{ko povredio ki~-
mu i rebra i u komatoznom stanju pre-
ba~en u beogradski Urgentni centar,
gde se lekari bore za njegov ̀ ivot. Osta-
la dvojica iz auta, Ivan Nikoli} (22) i
Uro{ Trailovi} (19), stariji brat poginu-
log, pro{li su sa lak{im povredama. 

Protiv voza~a policija je podnela

krivi~nu prijavu zbog te{kog dela pro-
tiv bezbednosti javnog saobra}aja.
Prema nezvani~nim podacima, mla-
di}i su, u pripitom stanju, nakon pro-
voda u Oreovici, krenuli u Aleksan-
drovac na doru~ak. Me|utim, pekara
je bila zatvorena, pa su produ`ili za
Po`arevac i samo par kilometara dalje
nastradali. S njima je tokom no}i bio
jo{ jedan mladi}, ali je on iza{ao iz au-
ta, ne ̀ ele}i da se vozi s njima jer su bi-
li pod uticajem alkohola. M. V.

Raste vodostaj Velike Morave 
Po`arevac - Zbog obilnih padavina do{lo je do promene hidrolo{ke slike na ter-
itoriji Brani~eva. Obilne ki{e su podigle vodostaj Velike Morave kod
Ljubi~evskog mosta i on je u nedelju, prvi put posle 188 dana, iznosio plus 36
centimetara. 

Podsetimo, od po~etka godine je pozitivan vodostaj zabele`en samo tokom
17 dana, a svih ostalih bio je ispod nule - najvi{e 7. oktobra, kada je iznosio - 360
centimetara. Po prognozi Republi~kog hidrometeorolo{kog zavoda, vodostaj }e
narednih dana biti u opadanju, ali se ne}e spustiti ispod plus 20. Porast nivoa
vode bi trebalo povoljno da uti~e ne samo na riblji fond, koji ~esto strada zbog
dugotrajne su{e, ve} i na snabdevanje Po`arevljana, s obzirom na to da se u pri-
obalju Velike Morave nalaze bunari izvori{ta „Klju~“. M. V.

U te{koj nesre}i poginuo maloletnik, dok je voza~ zadobio te{ke povrede 

Pogibija zbog prebrze vo`nje

Poslat na odmor
Direktor Op{te bolnice, dr Dan-
ko Nikoli}, rekao je da je lekar
B. J.. poslat na godi{nji odmor i
da sledi interna kontrola u bol-
nici. „Nakon {to je prijavila ovaj
slu~aj, pacijentkinja je podvrg-
nuta pregledu, ali nije ustano-
vljeno da je bilo silovanja ili fizi~-
kog napada“, rekao je dr Nikoli}
i dodao da su o ovom slu~aju
obave{teni Ministarstvo zdravlja
i zdravstvena inspekcija.

Zamalo u ku}u: Sa mesta udesa

Velika Morava kod mosta

Op{ta bolnica u Po`arevcu
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Prihva}eni prekograni~ni projekti sa op{tinom Anina iz Rumunije

Za tri va`na projekta 
vi{e od 1,7 miliona evra
Po`arevac - Gradona~elnik Po`arevca
Bane Spasovi} je na sednici Skup{tine
grada obavestio javnost da su Po`a-
revcu odobrena tri projekta sa kojima
je, zajedni~ki sa op{tinom Anina iz
Rumunije, konkurisao na Intereg IPA

programu prekograni~ne saradnje
Rumunija - Srbija. Prihva}eni su pro-
jekti „Kultura nema granica“, „[titimo
okolinu {titimo ̀ ivot“ i „Priprema, po-
zor, sport; Sportsko nadmetanje dece
i mladih u okviru ranjivih grupa“.

Kada je u pitanju prvi projekat,

sredstva donatora (85 odsto) za Po`a-
revac iznose 273.082 evra, uz u~e{}e
grada 40.962 evra. Grad Po`arevac }e
kroz ovaj projekat nabaviti: binu di-
menzije 10×8 metara, balon-halu sa
pomo}nim prostorijama (toaleti i svla-

~ionice) dimenzije 50 x 30 x 10 metara
(dimenzije samog terena 45 × 25 me-
tara) kao i 20 info-pultova sa krovom.
Trajanje projekta je 12 meseci.

Drugi projekat, „[titimo okolinu,
{titimo `ivot“ Po`arevcu pribavlja naj-
vi{e dobara, odnosno veoma va`nu

opremu koja se prevashodno koristi u
uslovima vanredne situacije i sadr`i:
dva kamiona, dva d`ipa, detektor me-
renja kvaliteta vazduha, GPS ure|aj, tri
lap top ra~unara, cisternu za pija}u vo-
du kapaciteta 7.000 litara, dva paketa
mobilne opreme za vanredne situacije,
30 ran~eva sa opremom za ga{enje po-
`ara, pumpu za ispumpavanje vodeka-
paciteta 1.600 litara u minutu, mobilnu
branu du`ine 1000 metara, vodootpor-
nu lampu za {lem, radio-stanicu, roni-
la~ko odelo, set alpinisti~ke opreme,
paket opreme za prvu pomo}, mobilnu
kuhinja na kamionu, topli {ator za 100
ljudi i agregat sa osvetljenjem. Trajanje
projekta je 22 meseca. Za kupovinu ove
opreme donator izdvaja sredstva u vi-
sini od 85 procenata, odnosno 790.699
evra, dok }e grad Po`arevac izdvojiti 15
odsto, odnosno 118.604 evra.

Projekat „Priprema, pozor, sport;
Sportsko nadmetanje dece i mladih u
okviru ranjivih grupa“ obezbe|uje Po-
ljoprivrednoj {koli „Sonja Marinkovi}“
u Po`arevcu modernu sportsku halu ~i-
ja je izgradnja i opremanje u ukupnoj
vrednosti od skoro pola miliona evra.
Trajanje ovog projekta je 24 meseca.

Gradona~elnik Bane Spasovi} je ~e-
stitao svim saradnicima koji su u~e-
stvovali na realizaciji ovog projekta.

Z. V.

Leskovac - Posle velikog priznanja turisti~kim poslenicima iz Po`arevca na No-
vosadskom sajmu, na devetoj Izlo`bi suvenira i turisti~kih publikacija „Leskovac
2016“, koja je imala i takmi~arski karakter, u kategoriji najboljih turisti~kih pla-
kata u poslednje dve godine, prvu nagradu osvojio je plakat kojim su najavljene
ovogodi{nje 53. Ljubi~evske konji~ke igre.

Pod okriljem Turisti~ke organizacije Grada Leskovca, izlo`bu koja ima me-
|unarodni karakter, je otvorio gradona~elnik Leskovca, dr Goran Cvetanovi}.
Ove godine je u~estvovalo preko 50 turisti~kih organizacija iz Srbije, Bugarske i
Bosne i Hercegovine. 

Od 11 kategorija, Turisti~ka organizacija Grada Po`arevca uzela je u~e{}e u
tri i to, „Turisti~ki promotivni film“, „Najoriginalniji eksponat (suvenir)“ i „Tu-
risti~ki plakat“. Iako veoma zapa`eni, promotivni film i statueta Milo{a Obre-
novi}a nisu osvojili nagrade, ali je zato, plakat za 53. Ljubi~evskih konji~kih iga-
ra pobrao nedvosmislene simpatije kompletnog ̀ irija, i kao takav je nagra|en.

Ovo je ve} drugo priznanje za idejna re{enja ovogodi{njih konji~kih igara.
Podsetimo, grad Po`arevac je na Novosadskom sajmu ve} dobio „Veliku zlatnu
medalju za multimedijalni spektakl otvaranja 53. Ljubi~evskih konji~kih igara“.
Sve ovo ukazuje na dobar posao koji je Po`arevac ove godine napravio kada je u
pitanju njegova najzna~ajnija manifestacija ali i obavezuje za narednu jer }e srp-
ska turisti~ka struka pa`ljivo pratiti da li }e 2017. godine lestvica u organizaciji
po`areva~kih Igara biti podignuta na jo{ vi{i nivo. Z. V.

Priznanje za plakat Ljubi~evskih igara na
Izlo`bi suvenira i turisti~kih publikacija 

Najbolji me|u 50
turisti~kih organizacija

Malo Crni}e - Svetski dan deteta i ove
godine obele`en je 20. novembra {irom
sveta i u Srbiji sa ciljem da promovi{e
me|usobnu interakciju i razumevanje
me|u decom. U okviru obele`avanja
Me|unarodnog dana deteta biblioteku
„Srboljub Miti}“ iz Malog Crni}a pose-
tila su deca iz Pred{kolske ustanove „14
oktobar“, a kasnije u~enici ni`ih razre-
da O[ „Mo{a Pijade“ Malo Crni}e.

I dok su pred{kolci razgledali sli-
kovnice i upoznavali se de~jim knji-
`nim fondom, u~enici od prvog do ~e-
tvrtog razreda su tajnim glasanjem bi-
rali najlep{u i najdra`u de~iju knjigu.
Posle prebrojavanja glasova titulu naj-

dra`e i najlep{e knjige poneo je roman
„Devoj~ica sa {estog meseca „ (Muni
Vi~er) , „Ma~ u kamenu“ (D`eronimo
Stilton) i Egziperijev „Mali princ“.

Svetski dan deteta se obele`ava i da
bi se skrenula pa`nja javnosti na oba-
veze dru{tva prema deci, kao i na ak-
tuelne probleme sa kojima deca suo-
~avaju. Jedan od de~ijih problema je i
pristup knjizi kao izvoru znanja. Zato,
malocrni}ki bibliotekari veliku pa`nju
posve}uju deci. Dru`e}i se sa knjigom
deca u biblioteci sti~u nova znanja, a iz
svake generacije izdvoje se dosta onih
koji se od nje kasnije ne razdvajaju.

M. V.

Biblioteka u Malom Crni}u ugostila mali{ane iz vrti}a i osnovce

Svetski dan deteta 
u znaku knjige

Ve~eras po~inje Smotra dramskih amatera „@ivka Mati}“

U konkurenciji pet dru`ina

Ku~evo - Prijatno knji`evno ve~e odr-
`ano je u Zavi~ajnoj galeriji Centra za
kulturu u Ku~evu, gde je predstavlje-
na knjiga poezije Spasoja Joksimovi}a. 

Knji`evno ve~e je otvorila direktor-
ka Centra za kulturu Jasmina Blagoje-

vi} koja je naglasila da je autor veoma
plodan stvaralac i da je u poslednjih de-
setak godina u~estvovao u desetak fina-
la konkursa za objavljivanje knjiga, a da
je samo u toku pro{le pobedio na ~ak
tri. Kao rezultat nastale su tri pesni~ke

zbirke: „@ivot po Suncu“, „Daleko od
Johanesburga“ i „Ve~e u Vitaniji“. 

Me|u brojnim nagradama koje je
dobijao na festivalima, posebno mesto
zauzima knji`evna nagrada „Srboljub
Miti}“ koju dodeljuje Skup{tina op{tine
Malo Crni}e za najbolju zbirku poezije
na srpskom jeziku, od oktobra 2015. do
oktobra 2016. godine. Nagra|en je
upravo za knjigu „ Ve~e u Vitanijii“.

Ne{to vi{e o samoj poeziji mladog
autora govorila je Jovana Di{i}, profesor-
ka knji`evnosti, koja je izme|u ostalog
naglasila da je knjiga pesama „Ve~e u
Vitaniji“ dokaz da poezija, kao opleme-
njen ljudski duh, neprestano vaskrsava,
naro~ito u vremenu koje nije naklonje-
no duhovnim vrednostima. Spasoje Jok-
simovi} je ro|en u Majdanpeku, gde ̀ i-
vi i stvara. Diplomirao je na Bogoslov-
skom fakultetu u Beogradu. Z. V.

Po`arevac - Ve~eras u po`areva~kom Centru
za kulturu po~inje Smotra dramskih amatera
„@ivka Mati}“. Na konferenciji za medije naja-
vljeno je da }e od 25. do 30. novembra biti
odr`ana deveta Smotra dramskih amatera Po-
dunavlja i Pomoravlja „@ivka Mati}“ posve}e-
na poznatoj glumici poreklom iz ovoga kraja
koja se afirmisala, pre svega, u televizijskim
emisijama. U zvani~noj konkurenciji na}i }e se
predstave koje izvode amaterska pozori{ta iz
Malog Crni}a, Bo`evca, Krnjeva, Starog Sela i
Petrovca na Mlavi.
- Grad Po`arevac mo`e biti ponosan, jer ima tri
gluma~ka festivala, a ovaj obuhvata dva okru-

ga i omogu}io je manjim sredinama koje ne
poseduju ovakve ustanove da se predstave i
prika`u Po`arevljanima. Grad podr`ava ovaj
festival, jer {to vi{e festivala zna~i i bolju turi-
sti~ku ponudu i bolji kulturni sadr`aj za sam
grad, istakao je Dejan Krsti}, ~lan Gradskog ve-
}a zadu`en za nevladine organizacije, kulturu
i informisanje.
Predsednik UO i po`areva~ki glumac Slobodan
Boba Stepi} najavio je da }e publika u okviru
ovogodi{nje Smotre gledati interesantne
predstave kao i to da }e svaki posetilac dobiti
na poklon knjigu. Smotru dramskih amatera
Pomoravlja i Podunavlja „@ivka Mati}“ otvori-

}e predstava „La`a i parala`a“ OAP „Branislav
Nu{i}“ iz Malog Crni}e. U zvani~noj konkuren-
ciji na}i }e se i predstave koje izvode amater-
ska pozori{ta iz Malog Crni}a, Bo`evca, Krnje-
va, Starog Sela i Petrovca na Mlavi.
Na zavr{noj ve~eri festivala, u ~ast pobednika,
nastupi}e pozori{te „Milivoje @ivanovi}“ CZK
Po`arevac sa predstavom „Trag ljudskih zu-
ba“. Pored najuspe{nijih glumaca, ̀ iri }e bira-
ti i najbolju predstavu, koja }e biti revijalno
odigrana na festivalu „Milivojev {tap i {e{ir“-
na susretima varo{kih pozori{ta Srbije, koji se
svake godine odr`avaju u Po`arevcu u drugoj
polovini februara. Z. V.

Ve~e poezije Spasoja Joksimovi}a

„Kultura nema granica“ - Grad kona~no dobija i vrhunsku binu za umetni~ke programe

Nagra|eni plakat

Sa knji`evne ve~eri


